
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Verslag eerste bijeenkomst werkgroep 
 
Op woensdag 15 juni werd de eerste bijeenkomst met de werkgroep georganiseerd 
voor de het dijkversterkingstraject tussen de Irenesluis en het Culemborgse Veer. 
Met een groep van 10 deelnemers waarvan er 6 aanwezig konden zijn die avond 
was het een mooie start om elkaar te leren kennen en dieper in te gaan op verschil-
lende thema’s. Er zijn aandachtspunten verzameld waar we in de komende bijeen-
komsten dieper op ingaan. 
 
Kennismaking 
Na een welkomstwoord door omgevingsmanager 

Jan-Willem Vrolijk stelden de deelnemers van de 

werkgroep zich aan elkaar voor en geven ze aan 

waarom ze zich hebben opgegeven voor de werk-

groep. De leden van de werkgroep wonen verspreid 

langs het dijktraject. 

 

Werkwijze en afspraken werkgroep 

We staan stil bij de werkwijze en afspraken van de 

werkgroep(zie kader). De afspraken worden op 

hoofdlijnen onderschreven. De werkgroep zal advies 

geven op de producten voordat deze door het be-

stuur behandeld worden en krijgen ook reactie op 

hun advies na behandeling door het bestuur. Het wa-

terschap zal naar aanleiding van de behandeling in 

de werkgroep een voorzet doen voor het advies. Het 

is uiteindelijk aan de werkgroep om hier akkoord op 

te geven. Naar aanleiding van de afspraken wordt 

vanuit de werkgroep aandacht gevraagd voor eerlijk-

heid en transparantie vanuit het waterschap. Dit naar 

Spelregels 

  

We creëren met elkaar een veilige sfeer waarin iedereen zijn mening 

kan geven ook al is die soms tegenstrijdig aan de mening of het be-

lang van de ander; 

 

Alle deelnemers en disciplines worden gelijkwaardig behandeld; 

 

De werkgroep heeft geen beslissingsbevoegdheid en de adviezen van 

de werkgroep zijn niet bindend; 

 

De adviezen van de werkgroep worden altijd voorafgaand aan beslis-

momenten gedeeld met de bestuurders die een besluit dienen te ne-

men. De werkgroep ontvangt altijd een reactie op haar advies. 

 

Verslagen van de werkgroep bijeenkomsten worden na goedkeuring 

van de werkgroep gedeeld op de website.  

 

Individuele situaties en belangen worden besproken in keukentafel-

gesprekken, niet tijdens de werkgroep 

  



aanleiding van berichten uit een ander dijkversterkingstraject waar verkeerde verwachtingen zijn gegeven 

over grondverwerving. Jan-Willem geeft aan die eerlijkheid en transparantie belangrijk te vinden en ook 

eerlijk aan te geven wanneer hij iets niet weet. Op de vraag of er een voorzitter vanuit de werkgroep moet 

worden aangewezen geven de leden aan het prima te vinden als die rol wordt vervuld door Jan-Willem. 

 

Belangrijke mededelingen 

Jan-Willem deelt enkele belangrijke mededelingen.  

1. Besluit uitstellen maatregelen voor gedeelte van het traject 

21 juni ligt dit voor bij het dagelijks bestuur. De werkgroep ontvangt graag een terugkoppeling (is 

inmiddels gebeurd) en vraagt hoe dit verder wordt gecommuniceerd met de omgeving. In nieuws-

brief 3 wordt hier uitgebreid aandacht aan besteed. 

2. Gebruik over aangekochte delen van de dijk 

Jan-Willem geeft aan dat een besluit is genomen over het terug in gebruik nemen van aange-

kochte grond. Ook hieraan wordt in nieuwsbrief 3 aandacht besteed. 

3. 2e Bewonersavond zal plaatsvinden op 29 september 

 

Presentatie (bijgevoegd als bijlage) 

Vervolgens wordt een presentatie gegeven door Jan-Willem over de laatste stand van zaken.  

Hierin wordt de planning van de dijkversterking nogmaals toegelicht aan de hand van het schema (zie 

schema 1). We werken nu toe naar de nota kansrijke oplossingen. Dit zal de eerste nota zijn waarover de 

werkgroep advies kan uitbrengen.  
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Schema 1 –  

planning fases dijkversterking en producten 

 

 

Aan de hand van de kaart met de veiligheidsopgave licht Jan-Willem toe dat er nog altijd aanscherpingen 

plaatsvinden van de opgave en dat deze steeds kleiner wordt. De volgende werkgroep komen we hierop 

terug.  Er komt naar aanleiding van de kaart vanuit de werkgroep een vraag over het project van K3 Delta 

en het graven van de geul in de Schalkwijker Buitenwaard. Dit geeft toch een verzwakking van de dijk aan 

de buitenzijde en heeft HDSR hier geen zeggenschap in? Jan-Willem licht toe dat HDSR in het project 

samen met Rijkswaterstaat een watervergunning moet beoordelen. Belangrijk onderdeel daarbij is dat het 

plan de dijk niet mag verzwakken. Daarom wordt als eis aangehouden om 100 meter vrij te houden zodat 



er een veilige buffer tussen de geul en de dijk is. Er wordt ook gevraagd naar de effecten op grondwater-

standen. Jan-Willem geeft aan dat de initiatiefnemer (K3 Delta)moet aantonen dat er geen ongewenste 

effecten zijn op grondwaterstanden. Er wordt ook gevraagd een hoogtekaart van het gebied te delen met 

de werkgroep (zie hieronder). 

 

 

Jan-Willem geeft aan dat er bij het samenstellen van oplossingen wordt gekeken naar verschillende moge-

lijkheden (bouwstenen). Aan de hand van die technische bouwstenen (zie afbeelding 3) wordt bepaald 

welke mogelijke oplossing er toegepast kan worden.  

Er zijn in de basis 3 mogelijkheden;  

- technische constructie in grond brengen; 

- grondlichaam tegen de dijk aan verwerken binnendijks; 

- buitendijkse klei inkassing aanbrengen. 

 

   

 

 

 

 

 

 

 

 

Afbeelding 3 – bouwstenen t.b.v. mogelijke oplossin-

gen 

 
 



Thema’s die de werkgroep belangrijk vindt 
De deelnemers hebben met elkaar het lijstje van thema’s doorgenomen en bepaald of deze compleet was 

en of het onderwerpen zijn die ze in de komende bijeenkomst verder willen bespreken. Hierna zijn we aan 

de hand van kaartmateriaal de thema’s gaan bespreken.  

 
Afgesproken wordt dat de volgende bijeenkomst dieper wordt ingegaan op de weginrichting en recrea-
tieve inrichting.  
 
 
  Thema 

1. Verkeerssituatie: verbeteren weginrichting, overlast 

2.  Ecologische verbetering: Ontwikkeling bloemrijke dijken/natuurlijke dijkzone 

3. Recreatieve ontwikkeling: toevoegen rustpunten, wandelpaden  

4. Grondverwerving en gebruik  

5. 
 

thema’s werkgroep 

 
 
Grondbeleid 
Jan-Willem legt uit dat de gesprekken over grondzaken een los gesprek is met alle eigenaren apart. De 

rentmeester en de coördinator grondzaken maken daar een afspraak over. Dit zal pas volgend jaar starten 

behalve als er al bewoners zijn die dit gesprek graag nu al willen voeren. Een van de volgende bijeenkom-

sten wordt Mike Seelen coördinator grondzaken uitgenodigd om zaken zoals zakelijk recht en terug in 

gebruik geven toe te lichten.  

 

Overige afspraken en verzoeken 
Verzoek om ook een keer de bloemrijke dijken toe te lichten en te bespreken.  

Vraag of het 7 juli ook weer in De Wiese is. Ja dit is weer op deze locatie. 

 

Wij kijken terug op een succesvolle avond. Er is al veel waardevolle informatie opgehaald waar op voort-

gebouwd kan worden in de komende bijeenkomsten.  

 

  



Hoe gaan we verder? 
We zijn blij dat u met ons mee wil denken over de dijkversterking. Want juist de kennis van direct betrok-

kenen is van belang om tot een goed doordacht plan te komen.  

Onderstaand schema geeft een globaal overzicht wanneer er belangrijke data van overleggen zijn en we 

weer met u in gesprek gaan en wat we dan met u bespreken.  

Heeft u tussentijds nog vragen? Stelt u ze dan gerust aan Jan-Willem Vrolijk (jan-willem.vrolijk@hdsr.nl I 

06-). Ook wanneer u nog aanvullende suggesties heeft voor de vorm of inhoud van de sessies horen wij 

dit graag van u. 

 

werkatelier/informatiebijeenkomst/ planning doel bijeenkomst 

Openbare informatiebijeenkomst  29 september 2022 informeren delen werkzaamheden dijkversterking ICU 

werkatelier 2 7 juli 2022 

Voortbouwen op aangegeven thema’s die spelen langs de 

dijk 

Besluit over uitstel maatregelen voor 

delen van de dijk tot 2035 21 juni 2022 

Twijfellokaties waar er piping optreed volgens berekeningen 

terwijl er dikke kleilaag aanwezig is worden besproken 



 


